
EEddiittoorriiaall
L'alcalde i el seu Equip de Govern varen
poder passar el seu primer mandat pràctica-
ment vivint de renda. Una renda que li per-
meté estar quatre anys en campanya electo-
ral permanent, inaugurant obres que ja esta-
ven projectades i finançades d'antuvi per
l'Equip de Govern de la legislatura anterior.

Ara, l'Equip del Sr. Bustos ha posat de
relleu la carència de no haver endegat nous
projectes per a la ciutat. L'única idea pròpia
d'aquests anys  El nou zoo, el teu millor veí
va ser enterrada de manera compassiva per
una moció aprovada per unanimitat a ins-
tàncies de l'Entesa per Sabadell. Però, què
se n'ha fet del Pla Estratègic? I de Gran Via
Digital? Quin projecte hi ha per continuar la
transformació del Centre? Com avança el
Parc de Salut? Què se n'ha consolidat, dels
Parcs agrícoles? I dels Parcs periurbans?
Quin Sabadell ens han planificat per al
futur, a nivell social, econòmic, ambiental,
més enllà de les paraules i dels discursos
buits?

Els governs locals s'estan preparant per
afrontar els reptes de la integració europea i
els sectors ideològicament més conscients
estan preocupats perquè la integració euro-
pea està tenyida de mercantilisme, en detri-
ment de les polítiques socials i culturals.
Molts governants, sovint en un pla mera-
ment egoista, aspiren que els seus ciutadans
surtin ben parats d'aquesta prova, i donen
passos per analitzar la nova situació. Res de
tot això passa a la nostra ciutat. El nivell de
preocupació per aquest motiu és gran, fins
el punt que diverses entitats, algunes d'elles
amb un important pes social i econòmic,
són conscients del que representa aquesta
manca de projecte de ciutat i comencen a
donar passos per tal de suplir aquesta manca
de direcció.

L'Entesa per Sabadell defensa un projecte
cívic i polític innovador, capaç de combinar
el reptes de futur de la ciutat amb l'impuls i
la defensa de valors que permetin avançar
cap a una comunitat cohesionada, solidària,
participativa, plural, respectuosa amb el
medi, que fomenti la igualtat social i el res-
pecte a la diversitat. Amb aquest esperit
estem disposats a participar, i si és necessa-
ri convocar, en una àmplia trobada en la
qual participi tot tipus d'entitats ciutadanes,
amb el propòsit de formular un projecte de
ciutat per al Sabadell europeu dels propers
anys.
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Adeu zoo!!! Adeu zoo!!! 
A instàncies del Grup Municipal de
l'Entesa per Sabadell, el Ple municipal
del passat 28 d'abril va aprovar per una-
nimitat una proposició en la qual es dóna
per tancada la possibilitat de situar un
zoo a les finques de la Torre Turull i de Can
Moragues i al mateix temps s'adoptava
el compromís d'avançar cap a la protec-
ció d'aquests espais. L'irracional projecte
del zoo passa així a formar part de la his-
tòria. Una bona notícia, no tan sols per a
les persones i les entitats que ens hi
vàrem oposar, sinó per a tota la ciutat.

La proposta d'ubicar una instal·lació
zoològica en aquell indret era un autèntic
despropòsit que va comptar amb el
suport de totes les organitzacions políti-
ques del consistori (PSC-PSOE, CiU, ERC,
ICV i PP), llevat del de l'Entesa. La seva
implantació afectava de ple un dels
espais naturals més ben conservats del
Vallès, que compta amb uns elevats
valors ambientals i paisatgístics, i que
realitza una notable funció de connectivi-
tat ecològica, a més de realitzar notables
funcions socials de lleure i pedagògiques.

El zoo, lluny de ser un projecte estra-
tègic per a Sabadell, com era presentat
per l'alcalde, tenia una escassa viabilitat
econòmica, pel seu cost astronòmic. Pel
contrari, obria la possibilitat de convertir-
se en l'excusa per a generar noves acti-
vitats especulatives.

Ara, aquest malson per al Rodal ha
quedat enrere. Amb aquesta iniciativa,
l'Entesa per Sabadell ha volgut tancar
definitivament la possibilitat que s'ocu-
pessin els espais naturals de la Torre
Turull i de Can Moragues i obtenir el
compromís per avançar en la seva pre-
servació.

No podem passar per alt però la des-
afortunada campanya El nou zoo, el teu
millor veí que va impulsar l'equip de
Govern. Una campanya pagada en part
per empreses privades amb finalitats
electoralistes, amb pressions a determi-
nades entitats i empreses per aconseguir
el seu suport, ignorant tots els mecanis-
mes de participació i els principis demo-
cràtics bàsics, sense cap debat ni refle-
xió, en la qual opinar i discrepar estava
penalitzat.

Una campanya encaminada a dissimu-
lar la manca de projectes reals de ciutat
per part dels seus governants i que, vist
el seu resultat, fóra saludable des del
punt de vista democràtic que qui la va
impulsar, i qui la va aplaudir, en donés
explicacions públiques.

Ara cal mirar endavant i treballar per
restablir el consens polític i social que
faci possible garantir la integritat i la pre-
servació dels espais naturals del Rodal, i
a favor d'un model de ciutat en equilibri
amb el medi.

Un grup d’excursionistes passeja pel Torrent de Colobrers

Butlletí Informatiu del Grup Municipal

Entesa per Sabadell
L’Entesa, una alternativa ciutadana per a un Sabadell  progressista

L'Entesa aconsegueix la retirada del projecte



a complexitat de la nostra societat cada cop genera
més conflictes. Molts ciutadans, advocats i polítics
s'entesten a veure només  una via per a solucionar-
los: la judicial. Davant d'una ofensa, es pensa sovint

que un jutge, un advocat i un fiscal donaran una resposta efec-
tiva, contundent i exemplar. En realitat, les sentències triguen
massa, no deixen content ningú, i l'única cosa que resulta con-
tundent de tot plegat és la minuta dels advocats.
Afortunadament, cada cop es fa més palès que, dins del dret
actual, hi ha formes més eficaces, ràpides i satisfactòries de
solucionar les diferències entre persones o col·lectius. Un
exemple és la mediació. Aquest mitjà busca que les parts inten-
tin situar-se en la posició de l'altre, que arribin a acords tancant
així el problema sense el trauma d'acudir als tribunals.

L'Entesa per Sabadell va apostar clarament per la mediació
quan es va produir l'okupació d'un local a la Plaça dels Maquis.
L'Ajuntament, al Ple del mes de gener, va rebutjar fer d'inter-

mediari entre okupes i propietaris, amb l'argument que mai no
ho havia fet. Quan es va produir l'okupació de la nau del carrer
Unió, l'Entesa insistí que la mediació podria solucionar el con-
flicte, trobant novament la incomprensió del consistori.
Finalment, el mes de febrer s'aprovà per unanimitat una moció
de l'Entesa en què es reclamava la constitució d'un servei
municipal de mediació. Fins ara, però, el Consistori no ha fet
cap pas per a endegar-lo.

La joventut reclama espais socials, explicacions pel cas
Bemba i vol una altra política d'habitatge. L'Ajuntament pretén
delegar la resolució d'aquestes demandes als jutges. L'equip de
Govern municipal no pot continuar enrocant-se en una visió
tan obtusa del dret. És necessari que l'Ajuntament passi de les
paraules als fets, i faci realitat la moció que, a proposta de
l'Entesa i aprovada per unanimitat, instava a la creació un ser-
vei de mediació. Mentrestant, l'Entesa continuarà treballant
perquè s'instaurin noves formes d'encarar els conflictes.

El nostre grup aposta per la mediació

Organitzada pel col·lectiu "Ciutadans/nes per la III República", es va celebrar el
proppassat 16 d'abril un sopar de fraternitat republicana, al qual van assistir
prop de dues-centes persones. Després d'una breu glossa dels valors republi-
cans, i de la seva cada dia més gran vigència a l'actualitat, es va retre home-
natge al darrer alcalde republicà de Sabadell, Josep Moix. La seva filla Diana
va agrair, emocionada, l'homenatge en tractar-se, segons va dir, del primer
acte de reconeixement a Josep Moix al qual se la convidava des del seu retorn
de l'exili, fa ja molts anys.

El sopar es va organitzar en molt pocs dies, i sense gairebé publicitat, però
el seu ressò ha despertat l'interès de moltes altres persones que han fet saber
el seu desig de ser presents en properes convocatòries, i de participar en les
futures activitats organitzades per "Ciutadans/nes per la III República". I és que
cada cop som més les persones disgustades per la irracionalitat essencial de
la institució monàrquica, així com el malbaratament que suposa per al nostre
país la pervivència d'una institució tan anacrònica i ostentosa.

Sopar republicà

Davant els conflictes socials

Butlletí informatiu del Grup Municipal

Diana Moix, filla del darrer alcalde republicà de Sabadell, Josep Moix, reb un ram de flors de
l’Isidre Soler durant l’acte per la República.

L

Jornada
‘Democratitzem
la democracia’
El 17 d'abril l'Entesa per Sabadell,
el PAS de Cerdanyola, el COP de
Ripollet, l'Alternativa per Badia i
Alternativa Ciutadana per Rubí van
realitzar conjuntament a Ripollet
una jornada amb el títol
Democratitzem la democràcia.
Durant tot el dia es va debatre
sobre la democràcia, tot contrapo-
sant aquest concepte bàsic al
actual sistema liberal. També es van
analitzar diferents experiències
locals, tot resaltant els defectes i
mancances dels actuals instru-
ments de participació municipals. 

També es van realitzar propostes
locals i de treball conjunt per al
futur, com ara campanyes i
mocions simultànies a les cinc
poblacions en funció dels temes
d'interés compartit. Un altre aspec-
te molt destacat va ser que cal
donar suport als moviments socials
de cada població i crear xarxa.
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El debat per com-
memorar els 25 anys
d’ajuntaments demo-

cràtics (fotografia
superior) va comptar

amb la participació
de Toni Farrés i el

politòleg Jordi
Sánchez. La foto infe-

rior mostra un
moment del debat

sobre l’11-M, amb la
participació de la pro-
fessora  Eva Anduiza

i el periodista
Francesc Barata

Butlletí informatiu del Grup Municipal

Llibertat d’expressió, okupes, l’11-M

i 25 anys d’ajuntaments democràtics

es de principis d'aquest
curs, l’Entesa volia posar
en marxa Els Debats amb

la finalitat d'estimular l'anàlisi i
la reflexió sobre temes d'actua-
litat i rellevància per a la vida
política, social i ciutadana.

Feia temps que trobàvem a faltar
aquests espais de trobada entre totes
les persones que tenim una certa afini-
tat ideològica, i al mateix temps pen-
sàvem que també calia estimular l'in-
tercanvi d'idees, d'una manera més
àmplia, a nivell de tota la ciutat, fet
aquest últim que no ha estat fàcil en
els últims temps. Val a dir que aquesta
primera intenció de trobar-nos per par-
lar ha estat força ben acollida. A conti-
nuació fem una petita descripció dels
debats celebrats fins ara.

El debat Globalitzem la llibertat d'ex-
pressió, ens va transportar a èpoques
històriques anteriors, en les quals, tant
a Espanya com a Catalunya, i com ara
mateix al Marroc, la llibertat d'expres-
sió no està garantida. El periodista
marroquí exiliat, Ali Lmrabet, ens va
donar l'oportunitat de compartir amb
ell la dura experiència d'una vaga de
fam en favor de la llibertat d'expressió.
El debat ens va permetre compartir
amb l'Ali Lmrabet idees sobre els drets
fonamentals per a qualsevol ciutadà a
qualsevol lloc del món, però sobretot
ens va permetre acostar-nos i expres-
sar el sentiment de solidaritat amb una
situació política i personal absoluta-
ment injusta i del tot intolerable.

El segon debat va derivar cap una
situació més centrada a la ciutat. El
moviment okupa manté una tensió
amb el consistori respecte del dret a
l'habitatge digne. De fet, amb el lema:
L'okupació, entre la legitimitat i la
il·legalitat, el jutge de l'audiència de
Barcelona Santiago Vidal va parlar
d’un dret tan bàsic com és l'habitatge
en una societat que ha fet del totxo i de
l'especulació la clau de l'èxit social.

El tercer debat va tornar a centrar el
tema en l'àmbit de la política estatal,
per poder analitzar i reflexionar sobre
els dramàtics fets esdevinguts l'11 de
març a Madrid i el gir polític subse-

güent causat per la manipulació infor-
mativa del PP. El periodista Francesc
Barata ens va facilitar l'anàlisi sobre el
tractament de la informació que van fer
els diferents mitjans de comunicació, i
la politòloga de la UAB Eva Anduiza va
fer el mateix sobre els fets polítics. Tots
dos ens van permetre aprofundir en els
4 dies que van canviar el país.

El quart debat va voler commemorar
els 25 anys d'ajuntaments democràtics.
Es va convidar el politòleg de la UB,
Jordi Sánchez perquè fes una valora-
ció-avaluació del procés de democratit-
zació a les ciutats, vist des de la pers-
pectiva de la participació. I com no
podia ser d'altra manera, també es va
convidar el que fou alcalde de Sabadell
durant els primers vint anys de la
democràcia (1979-1999), Toni Farrés.
En Toni Farrés va fer una retrospectiva

històrica de la transició i de les dificul-
tats amb les quals es va trobar el pri-
mer consistori, així com la il·lusió i les
ganes de transformar la ciutat que
tenien. També va passar revista als pro-
blemes que planteja l'enfocament de la
política actual i els reptes de futur.

Per acabar, parafrasejant una cèlebre
revista d'humor que sol dir: només
podem publicar una portada, però en
teníem més... i sense voler que soni
amenaçador, podem dir que aquests
són alguns dels debats que hem fet,
però en teníem més en cartera, i amena-
cem de fer-los.

D
Els debats de l’Entesa

El jutge Santiago Vidal intervé durant la xerrada sobre l’okupació
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ppoottss  vveeuurree  lleess

pprreegguunntteess  ii  mmoocciioonnss
pprreesseennttaaddeess  ppeerr  ll’’EESS  aa  llaa  nnoossttrraa  ppààggiinnaa  wweebb

IIII  CCoonnggrrééss  ddee  LL’’EEnntteessaa

l 27 de març la gent de l'Entesa es va aplegar en el
II Congrés que portava el lema L'Entesa, més neces-
sària que mai". El congrés tenia dos objectius clars:

debatre la nova estructura organitzativa i l'estratègia política
de l'Entesa i escollir el nou Secretariat i el nou coordina-
dor de l'Entesa.

Hi van assistir com a convidats representants de dife-
rents entitats i grups polítics. També hi va haver un par-
lament en nom dels grups alternatius de la comarca amb
qui estem treballant conjuntament en alguns temes, i
una conferència del professor de la Universitat Pompeu
Fabra Francisco Fernández Buey.

El congrés es va desenvolupar satisfactòriament, amb
èxit d'assistència i participació i s'hi van discutir i apro-
var tres ponències: 1) Què és i qui forma l'Entesa.
Principis polítics; 2) Com participem a l'Entesa; i 3) Des
de l'oposició fem ciutat. (les podeu consultar a la pàgina
web www.entesa.org).
També es van triar 15 persones per formar el Secretariat

que dirigirà l'Entesa en els propers anys i el coordinador,
Joaquim Sanesteban. Tot plegat, una jornada agradable i
profitosa, que va enfortir l'Entesa per Sabadell, una orga-
nització més necessària que mai per fer de Sabadell una
ciutat solidària, participativa i sostenible.

Joaquim Sanesteban, a la fotografia de l’esquerra, parla als participans després de ser nomenat coordinador de l’Entesa. A la foto-
grafia de la dreta, el professor Francisco Fernández Buey, al centre, durant la seva intervenció.

Els participants van debatre l’estratègia política, l’estructura organitzativa i van
escollir el nous 15 membres del secretariat

Propera manifestació
El moviment d’oposició al Quart Cinturó ha
convocat un nou acte de protesta per aturar

el projecte. Tots i totes a la manifestació
del proper 20 de juny. ¡No al Quart Cinturó! 
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